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Abstract (en)
During the evaporation of a sample substance consisting of large molecules, in particular for mass spectroscopy investigations, the energy supplied
for the evaporation can bring about a thermolytic decomposition of the sample substance. According to the invention, in order to prevent such a
decomposition, the sample substance is mixed, before irradiation, with a matrix material which consists of a compound which readily decomposes
into gaseous molecules on exposure to the laser beam. This material may be one which absorbs the radiation, readily decomposes thermolytically
or, alternatively, is transparent to the laser radiation but is mixed with a metal powder. If the mixture is exposed to laser beam pulses, the unstable
matrix material first decomposes and thereby releases the embedded molecules of the sample substance. In particular, in combination with a
cooling gas jet, a destruction of the molecules of the sample substance can be avoided almost completely in this way. Suitable compounds for the
matrix are, in particular, sugar, cellulose and NH4NO3, and polyethylene with gold or silver dust added.

Abstract (de)
Beim Verdampfen einer aus großen Molekülen bestehenden probensubstanz, insbesondere zum Zweck massenspektroskopischer Untersuchungen,
kann die zum Verdampfen zugeführte Energie eine thermolytische Zersetzung der Probensubstanz bewirken. Um eine solche Zersetzung zu
verhindern, wird nach der Erfindung die Probensubstanz vor dem Bestrahlen mit einem Matrixmaterial vermischt, das aus einer unter der Wirkung
des Laserstrahles leicht in gasförmige Moleküle zerfallenden Verbindung besteht. Dabei kann es sich um ein die Strahlung absorbierendes,
thermolytisch leicht zerfallendes oder aber ein für die Laserstrahlung durchlässiges, aber mit einem Metallpulver versetztes Material handeln. Wird
das Gemisch Laserstrahlimpulsen ausgesetzt, zerfällt zunächst das instabile Matrixmaterial und setzt dadurch die eingebetteten Moleküle der
Probensubstanz frei. Insbesondere in Verbindung mit einem kühlenden Gasstrahl läßt sich so eine Zerstörung der Moleküle der Probensubstanz
praktisch vollständig vermeiden. Geeignete Verbindungen für die Matrix sind insbesondere Zucker, Cellulose und NH4NO3 sowie Polyethylen mit
einer Beimengung an Gold- oder Silberstaub.
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